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Plats och tid Sammanträdesrummet Svanen, Stadshuset, Laholm, kl. 09.00-11.15 
 
 
Beslutande Anita Fast (M), ordförande 
 Anita Radels, PRO Knäred 
 Lillemor Johnsson, SPF Sydhalland 
 Karin Hellsten, SPF Seniorerna Laholm 
 Kerstin Jönsson, SPF Veinge/Tjärby 
 Kerstin Meuller, SKPF 
 Ingegärd Nordenberg, SKPF 
   
Övriga deltagande Gun Nordström, PRO Laholm 
 Nils-Inge Eriksson, PRO Knäred 
 Jan-Olof Nilsson SPF Sydhalland 
 Maj-Lis Jeppsson (SD), ledamot 
 Ove Bengtsson, (C), ersättare 
 
 Andreas Meimermondt, förvaltningschef, samhällsbyggnads-, 

kultur- och folkhälsförvaltningen § 20A 
Daniel Johansson, förvaltningschef socialförvaltningen § 20B 
Idah Collin, folkhälsosamordnare § 20D 

 Anette Larsson, sekreterare  
 
 
Utses att justera  Kerstin Meuller, SKPF 
 
Tid för justering: Onsdagen den 18 december 2024 kl. 09.00 i Stadshuset  
 
 
Paragrafer  19-24 
 
 
Sekreterare ______________________________ 
 Anette Larsson 
 
 
 
 
Ordförande ______________________________ 
 Anita Fast (M) 
 
 
 
 
Justerande ______________________________ 
 Kerstin Meuller, SKPF 
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Ordförandes signatur:_____________________________ 

 
 
Justerandes signatur:_____________________________ 

 

§ 19/24 
Val av justeringsman 
Till att justera dagens protokoll utses Kerstin Meuller, SKPF. Justeringen sker den 18 de-
cember 2024 kl. 09.00 i Stadshuset. 
 
 
 
§ 20/24 
Information utifrån inkomna frågor från pensionärsorganisationerna 
A. Andreas Meimermondt, förvaltningschef samhällsbyggnads, kultur- och 

folkhälsoförvaltningen 
 
Fråga: Värna om torghandel i Laholm, viktig inköpskälla och mötesplats för alla, speciellt 
äldre. 
 
Svar: Vi ska värna om torghandeln, både som handelsfunktion och miljöskapande. Säsongs-
plats är från 1 mars – 15 nov, 3 x 6 meter. Avgifterna finns i Laholms författningssamling – 
Avgifter för användning av offentlig plats 2.1. Författningssamlingen finns på Laholms 
kommuns webbsida. 
 
Kommunfullmäktige tog de nya avgifterna den 28 nov 2023, § 113, vid det tillfället steg pri-
set 10 %. Affärerna vill gärna ha torghandeln kvar det är ett dragplåster till stan. 
 
Kommunen kommer inom de närmaste dagarna att bjuda in de som har tillstånd att sälja på 
torget för dialog angående torgplatserna. 
_____ 
 
 
Fråga: Remiss gällande föreningsbidrag, hur har det gått 
 
Svar: Kommunfullmäktige beslutade i november om att godkänna de nya reglerna för före-
ningsbidrag. Regelverk gäller från 1 jan 2025. Aktivitetsbidrag för 65 + införs har ej funnits 
tidigare. Det möjliggör för föreningar att driva aktiviteter genom att få ett extra stöd för mål-
gruppen. Kommunfullmäktige har beslutat om att öka föreningsbidraget i år. Totala bidraget 
är ca 4,5 – 5 miljoner.  
I regelverket kan man läsa om vilka möjligheter man har att söka föreningsbidrag. Regelver-
ket finns på Laholms kommuns webbsida, bifogas med protokollet.  
_____ 
 
 
 
B. Daniel Johansson, förvaltningschef socialförvaltningen 
 
Fråga: Hur är tillgången på SÄBO-platser och avlastningsplatser 
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Svar: Antal tillgängliga SÄBO platser är: 
 

  korttid Som/dem växelvård stängda 

Solhemmet   31 1   

Båstadsvägen   38 2   

Tangon   31 1   

Randerslund   40   8 

Fridhemsgården   32     

Björkebogården   24     

Smedjebacken       18 

Villa Havsglimt 8 20     

Externa platser   4     

Totalt 8 220 4 26 

 

Antal växelvårdsplatser: 4 platser. 1 Tangon, 1 Solhemmet, 2 Båstadsvägen. Totalt tillgängliga 
veckor är 16. Utökning med plats på Tangon gjordes i november. 

- Socialnämnden beslutat om att ställa om en avdelning till demensplatser.  
- Ytterligare 10 somatiska platser på Villa Havsglimt inflyttning i december. 
- Smedjebackens renoveringen är igång, förhoppningsvis klart att flytta in framåt hösten.  
- Östra Nyby, Säbo med 80 platser.  
- Trygghetsboende ska byggas i Skummeslöv, hemtjänsten ska också utgå därifrån. 
- Laholmshem köpt in kolonin mittemot Delfinen, håller på att se över planen för att kunna 

bygga trygghetsboende där. 
- Mottagningsteamet är fortfarande i uppstartsstadie. Första halvåret 2025 kommer att vara 

problematiskt då det är brist på korttidsplatser och demensplatser. 
- Korttid på Smedjebacken öppnar till hösten med 24 platser.  
- Solgården öppnar förhoppningsvis vid årsskiftet 26/27. 
_____ 
 
 
Fråga: Hur beräknas kostnaden för boende på Säbo 
 
Svar: Avgifter för service och omvårdnad för den enskilde är ett styrt system. Kommer re-
kommendationer från Socialstyrelsen hur man ska ta ut avgifter. Allting utgår från prisbas-
beloppet. Maxtaxan (högsta avgift) – en tolftedel av 0,5392 prisbasbelopp. Avgiften är 
individuell och grundas på brukarens inkomster, boendekostnad och förbehållsbelopp. 
(Förbehållsbelopp - alltid tillförsäkrad ett visst belopp kvar). Förbehållsbeloppet för 2025 är 
7.247 kr. 
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Enligt livsmedelsverket finns belopp som man ska dra av från förbehållsbeloppet. Kan också 
vara förbrukningsmaterial som ska dras av från förbehållsbeloppet. 
 
Kommunens kostnad för en Säboplats inkl hyra: 900 000 kr – 1.100 000 kr. Hyra + omvård-
nad (pesonalkostnad). 70 000-80 000 kr/månad för kommunen. 
 
Det är lite dyrare för kommunen att köpa platser men inte dyrare för den enskilde. 
_____ 
 
 
 
C. Laholmshem, skriftligt svar 
 
Fråga: Hur går det med Solgården och Lingården, byggnation och renovering 
 
Svar:  
Solgården - Laholmshem hävde entreprenaden med den upphandlade parten HA Bygg AB den 
7 november på grund av att de lämnat förfalskade intyg och garantier. Efter detta har det upp-
dagats att de gjorts så i många andra projekt hos andra också. Den 11 november sattes HA 
Bygg AB i konkurs. Efter den 7 november har ett febrilt arbete pågått med att säkra byggar-
betsplatsen, besiktiga vad som är gjort på arbetsplatsen. Det har varit massa kontakter med 
advokater och konkursförvaltare. Nu håller Laholmshem på att handla upp en ny entreprenör 
som ska ta vid där den andra slutade, det är lite krångligt. Förhoppningen är att denna upp-
handling kan läggas ut i vecka 49. Färdigställandet av Solgården och Bullerbyn kommer bli 
försenat och fördyrat men med hur lång tid och med hur mycket kan man inte säga idag. 
Måste få en ny entreprenör på plats först. 
 
Lingården – Laholmshem ska svara på en förstudie till kommunen gällande Lingården. För-
hoppningen är att vi ska kunna presentera det för bolagets styrelse den 19 december. 
Får eventuellt bo i andra lägenheter under renoveringen, ha en rundflyttning. Finns 34 lägen-
heter på Lingården, nu är 12 tomma. Nästa årsskifte är tanken att det ska vara klart. 
 
Socialnämnden beslutat om biståndsbedömt trygghetsboende. Kan ej verkställa dessa ännu. 
Laholmshem behöver veta hur man ska utforma vid renoveringen.  
 
Till nästa KPR-möte, bjuda in Laholmshem för att få information om byggprojekten. Har ald-
rig byggt så mycket som nu. 
_____ 
 
 
Fråga: Varför byggs det inte några skyddsrum i Laholms kommun? 
 
Svar: Det finns inga byggregler som säger att man måste bygga skyddsrum vid till exempel 
nyproduktion. I Laholm finns ett ganska stort antal skyddsrum, både i Laholmshems bestånd 
och Kommunfastigheters bestånd. Har inte fått några beställningar på att det ska byggas några 
skyddsrum i de beställningar man fått den senaste tiden, tänker på Solgården, Sjökulla för-
skola, Säbo Östra Nyby. Laholmshem rev Hällebäckshus under året, i detta hus fanns ett 
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skyddsrum. Det fick vi dispens från MSB att riva med premissen att det ska återställas den 
dag vi bygger nya hus där. 
 
Kerstin Meuller, SKPF, lämnade en skriftlig sammanställning framtagen av Lars-Bertil 
Gunnarsson avseende skyddsrum i Laholm, Båstad och Halmstad. 
_____ 
 
 
 
D.  Idah Collin, folkhälsosamordnare 
 
Fråga: Information om kartläggningen som pågår gällande ofrivillig ensamhet bland äldre, 65 
+ är målgruppen. 
 
Svar: Kartläggningen började i september, ska vara klar i januari. Fått medel från Socialsty-
relsen till detta. Metoden är dialogmöten samt kompletterande enkät.  
_____ 
 
Fråga: Diskussion – Vad tror ni att vi (kommunen och föreningar) kan göra för att utveckla 
arbetet med att motverka ofrivillig ensamhet bland äldre (65+)? 
 
Svar: Diskussion i helgrupp. Följande förslag framfördes: 
- Transporter till mötesplatser tex kyrktaxi, träffpunkttaxi, inte alla har färdtjänst. 
- Hemtjänsten få mer tid till att tex prata med brukaren, vattna blommor. 
- Hur får man veta att någon sitter ensam i kommunen. Vem ska tala om det, hemtjänsten?  
- Utskick om vad det finns för aktiviteter.  
- Besök eller grupp för 72 år och 79 år utifrån minska fallolyckor 
- Önskemål om digitala chattar för äldre. 
- Träff på biblioteket kunde utökas till fler platser. 
- Tiden för aktiviteten viktigt, ej vara runt lunch. 
_____ 
 
 
 
§ 21/24 
Föregående mötes protokoll 
Genomgång av protokollet från föregående möte den 1 oktober 2024. Inget att notera. 
 
 
 
§ 22/24 
Sammanträdesdatum för 2025 
Torsdag 6 mars 2025 kl 09.00 
Torsdag 8 maj 2025 kl. 09.00 
Torsdag 9 oktober 2025 kl.09.00 
Torsdag 4 december 2025 kl. 09.00 
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§ 23/24 
Kommuninformation 
Budget  - haft två svåra år bakom oss. De lagda sparbetinget på 45 miljoner är uppnått. 42 
öre skattehöjning. 
Under 2024 redovisas ca 25 miljoner i överskott. 
För 2025 beräknar kommunen göra ett överskott på 54,5 miljon. 2025 postivit år för de 
ekonomiska förutsättningarna. För 2026 och 2027 lite sämre.  
 
Det tillskott man har begärt från förvaltningarna har förvaltningarna fått.  
 
Rekrytering av ny kommunchef pågår.  
 
 
 
§ 24/24 
Övriga frågor 

 
- Nästa KPR-möte den 6 mars 2025 kl 09.00 
- Information från personalenheten om fel utbetalt arvode, korrigeras i december. 
- Inbjudan till invånardialog i Veinge, inbjudan dåligt spridd. Då få visste om mötet lämnas 

tankar om bla Solhemmet in vid KPR-mötet. 
- Försäkringar för boende på säbo, är boende som bor på Säbo i Laholms kommun 

försäkrade vid olycksfall? 
- Håller på att skriva avtal angående järnväg, mötesspår i Knäred kommer att byggas två 

perronger. En perrong ska byggas i Veinge samt tunnel under spåret. Tidsplanen är 2027. 
_____ 

 


